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S postupným uvolňováním hygienických opatření proti koronaviru a „návratem 
do normálního života“ získáváme příležitost přenastavit si – i na základě zkuše-
nosti z karantény – něco ve svém dosavadním životě, abychom žili plněji tak, 
jak žít chceme.
Pokud nám třeba končící „velká přestávka“ pomohla konečně si odpočinout od 
mnoha povinností či dobrovolných aktivit, byť jinak chvályhodných, které nás 
ale nadměrně vyčerpávaly, protože jsme si jich postupně nabrali nebo nechali 
naložit příliš mnoho, máme jedinečnou šanci do některých z nich se už nevra-
cet, třebaže proto budeme muset někomu jinému říci „ne“.
Jestliže jsme během téže doby objevili něco, co nám do života přináší svěžest, 
pestrost nebo jiný pramen radosti, můžeme hledat způsob, jak si ji v něm udr-
žet i nadále.
S návratem některých dočasně pozastavených gest (podání ruky, přijímání do 
úst a pod obojí, užívání svěcené vody atp.) nám možná „docvakne“ jejich dosud 
námi opomíjený význam. Snad si pak (znovu) povšimneme i smyslu mnoha dal-
ších, pandemií nedotčených, ale námi dávno (rovněž) zautomatizovaných a už 
jen nezúčastněně prožívaných gest, rituálů či zvyků – např. přání dobrého dne 
lidem na ulici nebo obvyklých odpovědí lidu při mši svaté.
A vůbec – cokoli přineslo letošní jaro dobrého, bylo by škoda ztratit návratem 
do stavu před ním. Nevracejme se, pojďme dál!
Je to tak trochu, jako když si had při růstu svléká kůži – s nástupem karantény 
jsme mohli odložit už příliš těsnou obálku svých povinností a zvyků a trochu 
povyrůst. Teď, s postupným dozníváním vládních opatření, smíme totéž udělat 
znovu s tou, která nám narostla během karantény.

P. Pavel Fořt

Vyletět z kůže
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Také v červnu vás vyzýváme k meditaci nad deseti povzbudivými úryvky z Písma.

Úryvky na červen (podle ekumenického překladu – ČEP):
51. Neboj se, já budu s tebou. Tvé potomstvo přivedu od východu, shromáždím 
tě od západu. Iz 43,5

52. Toto praví Hospodin, který tě učinil, který tě vytvořil v životě matky a pomá-
há ti: Neboj se, Jákobe, můj služebníku, Ješurúne, jehož jsem vyvolil. Iz 44,2

53. Neboj se, už se nemusíš stydět, nebuď zahanbená, už se nemusíš rdít studem. 
Iz 54,4  

54. Neboj se jich, já budu s tebou a vysvobodím tě, je výrok Hospodinův. Jr 1,8 

55. Ty, Jákobe, můj služebníku, neboj se, je výrok Hospodinův, neděs se, Izraeli. 
Hle, já tě zachráním, i když jsi daleko. Jr 30,10

56. Byl jsi mi blízko v den, kdy jsem tě vzýval, řekl jsi: „Neboj se!“ Pl 3,57

57. Ty, lidský synu, se jich neboj, neboj se ani jejich slov… a neděs se jich. Ez 2,6

58. Ale Ježíš k nim přistoupil, dotkl se jich a řekl: „Vstaňte a nebojte se.“ Mt 17,7  

59. Anděl řekl ženám: „Vy se nebojte. Vím, že hledáte Ježíše, který byl ukřižován.“ 
Mt 28,5  

60. Tu jim Ježíš řekl: „Nebojte se. Jděte a oznamte mým bratřím, aby šli do Galileje; 
tam mě uvidí.“ Mt 28,10

Ptáme se také vás: Jak se vyrovnáváte se strachem? 
Strach bychom neměli odhánět, zamezovat mu, aby se v našem nitru projevil. 
Jedná se o prastarou emoci snad z dob, kdy Eva a Adam okusili jablko poznání. 
Jejich prvotní bázeň následně po generace vyvolávala jak podněty psycholo-
gické (např. potřebu jednat, rychle přemýšlet ve stresové situaci), tak podněty 
fyziologické (zrychlený tep, přesun krve do svalů, sevření žaludku). Člověk je 
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božím dílem, a proto ho Bůh i pro tyto mezní situace náležitě vybavil. Navíc 
nám dary Ducha Svatého umožňují podívat se na věci v širším měřítku, někdy 
je převést i do drsného vtipu. Smích a jistá míra bagatelizace často skutečnosti 
odlehčí.
Dokážeme to, když se na chvilku zastavíme. Mnohdy zjistíme, že strach je za-
měňován s obavou či nadcházejícími starostmi. Pod vlivem událostí se bojíme 
o pracovní místo, třeseme se před pádem ekonomiky, děsí nás růst bankovních 
poplatků a sazeb. Vnitřní nepokoj a tísnivý pocit má své důsledky v budoucnos-
ti. Jenom příkladem uveďme, kolik dětí se nenarodí, kolik nemohoucích bude 
odloženo do sociálních ústavů, kolik proradností se odehraje na našem praco-
višti.  Nad tím vším zní současné „Hypotéka se neptá!“.
Je přirozené, že jsme poplašení. Stejně jako dobrou náladu a skvělou atmosféru 
navzájem přebíráme i úzkosti a neklid. Snažme se však neztratit kontrolu sami 
nad sebou, myslet na zdravé a nepomíjivé věci, mít okolo sebe dobré přátele 
a známé, vytvářet trvalé hodnoty, těšit se z nich, sdílet radosti s ostatními. Jed-
noduše tak, jak nás církve a sbory ve svém křesťanském poslání učí.
Strach a s ním spojené emoční spektrum nepřijímá logické argumenty, naopak 
ohýbá je a křiví podle potřeby. Objasňuje to situace, kdy my sami jsme sloužili 
zlu nebo ho konali. Vzpomínky na tyto události vyvolávají nelibé pocity. Myslím 
si, že strach není hříchem, je spíše jeho souputníkem a jeho následkem. Setká-
váme se s tím v gerontologické a paliativní péči, kdy klienti úpěnlivě tají některé 
události ze svého života, hromadí bezvýznamné věci a lpí na nich, svírá je svě-
domí. Přitom často stačí otevřít se, uklidit si své vnitřní já, požádat o odpuštění.
Slovo strach pochází z indoevropského strok–so ve významu strnutí. Ustrneme, 
když se dozvíme, že se stalo něco hrozného našim milovaným, blízkým, zná-
mým. Strach je projevem lásky k bližnímu. Ptáme se, telefonujeme, staráme se.  
Z lásky a náklonnosti pak říkáme: „Měli jsme o tebe strach…“

Marian Bradáč

Napište nám i vy – jak se vyrovnáváte se strachem? Na vaše postřehy se těšíme na adre-
se zpravodaj@bip.cz (nám. Republiky 35, Plzeň).
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Vědomostní soutěž 

Znalec plzeňské diecéze

Pozvání a pravidla

Milí přátelé,
stále se můžete zapojit do vědomostní soutěže s názvem Znalec plzeňské diecéze, 
soutěž potrvá až do 12. září. Je určena všem, kteří žijí na území naší diecéze. 
V tomto zpravodaji najdete 10 nových otázek, na které můžete odpovědět pí-
semně nebo elektronicky do 20. června. Odpovědi zasílejte na adresu Biskupství 
plzeňské, Jana Lazarová, nám. Republiky 35, 301 00 Plzeň nebo soutez@bip.cz.

Prosíme o zaslání odpovědí podle tohoto vzoru:
Soutěž: Znalec plzeňské diecéze – 4. kolo
Jméno a příjmení:
Adresa:
Odpověď:
1………………………………………………..
2………………………………………………
atd.

Správné odpovědi se dozvíte v následujícím zpravodaji a dozvíte se také dalších 
10 otázek.
Vyhodnocení soutěže proběhne při diecézní pouti 12. září 2020 v Teplé. Hlav-
ní odměnou pro 3 největší znalce naší diecéze bude celodenní pobyt v Plzni 
s návštěvou církevních míst a oběd nebo večeře s otcem biskupem Tomášem 
v jeho domečku. Dalšími odměnami budou volné vstupenky do některých cír-
kevních objektů v naší diecézi a věcné dary. Každý soutěžící, který odpoví na 
všech 50 otázek (i když ne na všechny správně), obdrží po skončení diplom za 
účast v této soutěži.
Věřím, že Vás tato soutěž zaujme a přispěje k většímu poznání naší diecéze a je-
jího života.
Za všechny spoluautory přeji úspěch v soutěži.

P. Jakub Holík, generální vikář
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Znalec plzeňské diecéze – 4. kolo 
Prosíme o pečlivé přečtení každé otázky a zodpovězení všeho, co obsahuje.

1. Se kterými diecézemi sousedí naše plzeňská diecéze?

2. Kde se nachází kaple, ve které se ukazuje kámen, do kterého se podle tradi-
ce otiskla při modlitbě kolena svatého Vojtěcha?

3. Ve které plzeňské čtvrti se nachází Meditační zahrada a jaké bylo původní 
povolání jejího zakladatele, pana Luboše Hrušky?

4. Podle jaké postavy Bible je pojmenována křesťanská komunita působící 
v naší diecézi a ve kterém místě a farnosti má své sídlo?

5. Ve kterých městech naší diecéze postavili jezuité své koleje pro studenty?

6. Co se skrývá v naší diecézi pod názvy : „Pils Alive“, „Hora“, „Český západ“ ?

7. Z jakého kláštera a ve kterém roce přišel do Teplé budoucí opat Josef Heř-
man Tyl a kde najdeme jeho hrob?

8. Na kterém kontinentu mimo Evropu nejvíce pomáhá Diecézní charita Pl-
zeň?

9. Jakou nezvyklou náboženskou aktivitou je známá obec Uhliště ve farnosti 
Nýrsko?

10. Ve kterých městech diecéze můžeme dojet na bohoslužby trolejbusem?



8

So
ut

ěž
Odpovědi na otázky z 3. kola 
1. Uveďte farnosti, jejichž území leží geograficky nejvíce na sever, na jih, na 

východ a na západ.
sever: Ostrov; jih: Nýrsko; západ: Aš; východ: Zbiroh

2. Kde se nachází kostel, který je stejně jako katedrála v Praze zasvěcený sv. 
Vítu, sv. Václavu a sv. Vojtěchu?
Bývalý kapucínský kostel se nachází v Horšovském Týně.

3. Jak se jmenoval kněz, který byl jako vůbec první vysvěcen pro plzeňskou 
diecézi, a v kterém městě se toto svěcení odehrálo?
P. Robert Falkenauer byl vysvěcen v Sokolově.

4. V Nicově u Plánice je pohřben P. Antonín Šesták, na jehož náhrobku se píše, 
že byl také vynálezce. Co vynalezl?
Vynalezl speciální trubkové lešení na opravu kostelních věží.

5. Známé poutní místo Vavřineček u Domažlic se nachází na tzv. Veselé hoře. 
Podle čeho se jmenuje Veselá?  A kdo zde kázal na významné pouti 13. 8. 
1939?
Jmenuje se podle donátorky kaple Zuzany Veselé z Domažlic. V roce 1939 na tomto místě 
kázal P. Bohumil Stašek, kanovník z Prahy - Vyšehradu.

6. V lázeňském areálu v Letinách (farnost Blovice) je kaple českého světce, kte-
rý zde podle tradice krátce pobýval. O koho jde?
Svatý Vintíř

7. V  jedné farnosti naší diecéze se dá „koupit tma“. Jak se farnost jmenuje 
a s jakým jevem je „koupení tmy“ spojeno?
Farnost se jmenuje Manětín. Jde o oblast tmavé oblohy s nízkým světelným smogem.

8. V kterém městečku naší diecéze se natáčel seriál Zdivočelá země o osudech 
rodiny Antonína Maděry?
Natáčel se v městečku Úterý.

9. Kde a ve kterém roce byl postaven nejmladší katolický kostel v Plzni?
Byl postaven v roce 1913 v Plzni – Slovanech.

10. Ze které farnosti naší diecéze pochází současný diecézní biskup v  bavor-
ském Řezně?
Pochází z farnosti Kladruby u Stříbra.
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Byl začátek března tohoto roku a mě by vůbec nenapadlo, že se nám během pár 
dní obrátí život vzhůru nohama. Všude se mluvilo o virové epidemii v Číně. Ve 
spěchu všedních dní jsem tomu moc nevěnovala pozornost. Zase něco v Číně, 
blesklo mi hlavou. To se nás netýká. Zvládnou to tam sami, mají to přece pod 
kontrolou. V půli března šlo do tuhého. Najednou byl ten problém i u nás. Ka-
ranténa, zavádění opatření, neustále se měnící pravidla, vystrašení lidé. Pláno-
vaná dovolená, dlouho vyhlížený odpočinek byl fuč. Pracuji ve zdravotnictví 
jako lékárník. Podle toho, po čem byla největší poptávka, jsem mohla usoudit, 
o čem se zrovna mluví ve zprávách. Nekonečné fronty lidí požadujících zázrač-
né medikamenty, které je ochrání před nákazou. Bylo to velmi vyčerpávající. 
Kostel, poslední místo, kde jsem mohla vypnout, odprostit se od blázince venku 
a načerpat duchovní sílu, se musel zavřít. To je konec, pomyslela jsem si. Naštěstí 
nebyl. Mám švagra akolytu. Je velmi podnikavý. Ihned se chopil možnosti slavit 
doma bohoslužbu slova. Jsme velká rodina a většina hrajeme na nějaký nástroj. 
Kdo bude číst či zpívat žalm, nebyl problém určit. Také nebyl problém poskládat 
hudební doprovod. Takto naše rodina slavila každou neděli bohoslužbu slova 
po dobu omezení návštěvy kostela. Švagr navíc umí s informačními technolo-
giemi, takže na každou bohoslužbu jsme se online spojili s dalšími členy rodiny, 
s farníky a přáteli z různých koutů republiky. Podařilo se tak vytvořit milé spole-
čenství lidí. Po skončení bohoslužby jsme si vždy dali společně kávu, pozdravili 
se a pohovořili. Ve chvíli, kdy bylo jasné, že se do kostela nepodíváme ani na Ve-
likonoce, uspořádali jsme doma i obřady z velikonočního tridua. Díky návodům, 
jak doma slavit liturgii, to bylo moc fajn. Musím se pochlubit, dokonce se nám 
v domácím obsazení povedlo zazpívat pašije na Velký pátek. Když se na uplynu-
lé dva měsíce podívám zpětně, pomohla mi současná situace ve více směrech. 
Myslím, že domácí slavení liturgie nám vneslo domů hlubší pohled na víru. Mně 
osobně to pomohlo lépe vnímat obsah liturgie. Najednou to nebyl ten samo-
zřejmý servis, který mi někdo přinese na zlatém podnose. Na přijetí eucharistie 
bylo nutné se předem domluvit. Člověk se musel sám přičinit a  přiložit ruku 
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k dílu, aby dosáhl výsledku. Byla jsem nucena zpomalit hektické životní tem-
po. Najednou byl čas na to být více s rodinou. To vše vnímám jako důležité. 
Je smutné, že na otázku, co mě v této výjimečné době naplňuje obavami a co 
radostí, nacházím jako první odpověď na obavy. Až poté začínám přemýšlet 
nad radostmi. Již delší dobu mě zneklidňuje naše politická scéna. Z ostudy by si 
Česká republika mohla ušít celou řadu hangárů. Znepokojuje mě, jak se zákony 
upravují na míru několika „vyvoleným“ a obzvláště v této době jak stát (ne)hos-
podaří. Mám radost, že lidé mohou trávit více času s rodinou, mají čas sami na 
sebe, vyrazit do přírody. Mám také radost, jak si lidé dokážou vzájemně pomá-
hat, když je to potřeba. Věřím, že lidská společnost nalezne opravdové hodnoty, 
naučí se pokoře a uvědomí si, že člověk toho sice hodně dokáže, ale na něco je 
prostě krátký. Michaela Rezková

Velikonoce jinak… 
Zvony odletěly do Říma, řehtačky zůstaly na půdách. Zdobení kraslic rozehřá-
tým voskem u babičky v chaloupce na samotě jen ve vzpomínkách. Vzpomí-
nám na Velký pátek a pašije v košickém Dómu svaté Alžběty. Vzpomínám na 
velikonoční vigilii v Levoči. Takové byly naše loňské Velikonoce. Velikonoce, 
na které tak ráda vzpomínám. Během mše na letošní Květnou neděli, kterou 
jsme sledovali usazeni na pohovce před televizí, čerstvě vysvěcený kněz Kryš-
tof položil řečnickou otázku, které Velikonoce se nám něčím zapsaly do pa-
měti. Většině z nás vzpomínky na jednotlivé Velikonoce splývají. Jak si Kryštof 
sám odpověděl, ty letošní Velikonoce si všichni pamatovat určitě budeme. Za 
celých dva tisíce let křesťanství se toto prý ještě nestalo. Když se všemi sdě-
lovacími prostředky šířily zprávy o nekontrolovatelném šíření nové nemoci, 
otevřela jsem Bibli a nalistovala Exodus. Kolik že vlastně bylo egyptských ran? 
A kolik ran bychom napříč naší planetou napočítali za poslední měsíce? Tanou 
mi na mysli třeba požáry v Austrálii, vichřice Sabine, která zuřila nad Britskými 
ostrovy více jak týden, sucho, které nás každým rokem trápí víc a víc. A teď 
nový virus. Řekněme si upřímně: za to, jak se jako lidstvo chováme k přírodě, 
si to zasloužíme. Ztrácíme pokoru, zapomínáme, že nejsme pány této planety. 
Až jsme zapomněli, jak jsme křehcí. S panem farářem si píšeme na messen-
geru. Ač jsme někdy vůči komunikačním technologiím skeptičtí, nyní jsme 
za ně skutečně vděční. Vyměňujeme si myšlenky, dáváme si najevo, že jeden 
na druhého myslíme. Učíme babičky a dědečky přijímat a vést videohovory. 
S naším milým páterem Piotrem si píšeme na messengeru. Posílá nám foto-
grafie ze mše v kostele, kterou slouží sám. Dostali jsme i selfie, ze kterého se 
na nás páter Piotr usmívá v bílém liturgickém rouchu. I přes úsměv vnímáme, 
že mu musí být smutno. Větší smutno než nám všem. Ač nás lidi často štvou, 
nyní si uvědomujeme, jak máme rádi společnost. Těšíme se do práce. Těšíme 
se, že si oblečeme něco pěkného a vyrazíme ven. Ani jsme si neuvědomova-
li, jaké maličkosti nám dokážou udělat radost. Bůh s námi komunikuje nejen 
v našich vlastních myšlenkách, ale i skrze ty, které na své životní cestě potká-
váme. Každý z nás je někdy Božím poslem, proto potřebujeme jeden druhého. 
Kateřina Chytrá
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Zprávy z farnosti Kraslice. 
Od čtvrté neděle postní až po 3. neděli velikonoční jsme se ve farnosti propojili 
modlitebním mostem vždy v 16 hodin (kromě tridua – na Zelený čtvrtek v 16:00, 
na Velký pátek v 15:00 a na Bílou sobotu v 19:00); pro obsah modliteb a zpěvů 
jsme použili kancionál, který má každý doma a je i na internetu. Objevili jsme tím 
obrovské bohatství jak modliteb, tak i zpěvů, které – ve formě básní – slouží také 
k modlitbě. Tento most poslouží i v budoucnosti – postní jako domácí bohosluž-
ba v pátky, velikonoční zase pro neděle (připomínka Vzkříšení Páně). Přes mailové 
adresy nás bylo 48 účastníků (+ rodiny) a navíc jsem rozvážel Pořad asi 15 věřícím, 
kteří neměli mailové adresy. Přenos mší byl dostatečný jak na NOE, tak na ČT2 
a jinde. Vždy jsem jako PS přidal něco pro povzbuzení od hezkých myšlenek až po 
vtipy. Mělo to nejen odezvu, ale i úspěch. Mons. Peter Fořt (farnost Kraslice)

Nakažlivost Lásky Kristovy inspiruje.
V Plané a okolí jsme vše zatím prožívali dle programu, samozřejmě s omezeními 
co do počtu osob, s hygienickými opatřeními a s vymezením lavic v kostele. 
Ještě před vydáním vádemékum ČBK bylo plánováno čtení pašijí na Velký pátek 
v 15 hodin u morového sloupu na náměstí. To se také uskutečnilo. Několik po-
sluchačů stálo poblíž. Virtualita mi připadala beze smyslu, i když to asi některým 
lidem trochu pomohlo. Jsme ale lidem setkávání na cestě, potřebujeme spolu 
stolovat s Ježíšem uprostřed nás. Ve službě ve věznici Kynšperk jsou odsouzení 
stále spolu – jako jedna rodina. Je jim skoro královsky zajištěno vše, co je potře-
ba ze zákona (možná aby si nestěžovali). Mohou se setkávat při různých progra-
mech, školeních, v práci a také na bohoslužbách, s rouškami, jistě. Dvě sobotní 
dobrovolné velikonoční bohoslužby před nedělí Božího milosrdenství měly 20 
a 24 účastníků (rozestupy a další podmínky dodrženy). Několik zpovědí. Jed-
na tak upřímná po sedmé sedícího cikánského muže, že jsme se po rozhřešení 
objali. Potřeba sdělení a dotyku, nejen vkládaných rukou kněze, v nás přece je. 
Ježíš uzdravoval dotykem a chce se nás dotýkat i nadále. A kde jsou dva nebo 
tři ve jménu Ježíše Krista… P. Jaroslav Šašek (farnost Planá u Mariánských Lázní)

I když se v době nouzového stavu mnohé v našich životech zastavilo, život z víry 
se v našich třech farnostech nezastavil. Stal se myslím jen více decentralizovaný, 
skrytější a u řady lidí lidsky i duchovně intenzivnější. Ano, nekonaly se mše s účas-
tí věřících a pociťovali jsme to palčivě, jak nám to nyní někteří moudře připomí-
nají, jako bychom to sami nevěděli. Neznamená to však, že by tím místní církev 
přišla o svátostný rozměr své existence – je přeci dokonce sama o sobě svátostí, 
jak o tom mluvil poslední koncil (Lumen gentium), navíc mešní oběť byla v Kra-
lovicích dál přinášena oběma kněžími. Kolem poloviny dubna jsme s o. Milanem 
najeli na systém, že druhý z nás sloužil tomu prvnímu jako ministrant při mši v 18 
hod., o níž byli věřící informováni. Chtěli jsme tak zdůraznit zástupnou přítomnost 
Božího lidu (osoba ministranta) a žít to, že jeden z nás se ten den vzdává služebné 
činnosti v obětování (solidarita v nedostatku). Byla to pro nás nová zkušenost. 
Myslím si, že kněží dostali v  tomto čase příležitost hlouběji uvažovat o tom, 
v čem vlastně spočívá jejich kněžská identita, kněžská existence. To mi přijde 
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obrovsky cenné, pokud toho využili a pouze se nestravovali vnitřní polemikou 
s realitou. Identita kněze, tak jsem si to pro sebe v tom čase formuloval, je totiž 
samozřejmě bez Eucharistie nemyslitelná, ale neznamená to podle mě, že by 
kněz Eucharistií zajišťoval smysl své eucharistické existence pouze tím, že rea-
lizuje běžný týdenní program bohoslužeb. Ten čas nám nabídl možnost okusit 
něco z bytí nezajištěným, kněžím i laikům, a poznat v tom lépe sebe i druhé… 
Pokračujeme v našem malém společenství katolických křesťanů v cestě měnící 
se krajinou. Spolu. A v tom je určitá radostná jistota. Díky Pánu! A třeba na vi-
děnou na akci Open day ve dvoře kralovické fary 27. června 2020! P. Richard Polák 
(farnosti Kralovice, Jesenice, Lubenec)

Od 15. dubna probíhá elektronicky kurz Příprava na život v manželství.
Centrum pro rodinu připravilo letošní druhý cyklus kurzu Příprava na život v manžel-
ství. S ohledem na opatření proti šíření koronaviru a celostátní karanténu probíhá 
od 15. dubna příprava snoubenců (a párů uvažujících o sňatku) netradičně, totiž 
elektronicky. Náplň kurzu tematicky odpovídá předchozím běhům, každoročním 
skupinovým setkáním, která se obvykle konají na faře ve Františkánské ulici v Plzni. 
Lektoři kurzu natočili krátká, asi dvacetiminutová videa, která slouží jako úvod 
a navození atmosféry k sedmi probíraným tématům. Účastníci přípravy dostá-
vají každý týden e-mailem jedno video a několik typů úkolů souvisejících s kon-
krétním tématem – odbornou reflexi problematiky, biblický úryvek k meditaci, 
dotazník k vyplnění, podnět ke společné práci s partnerem… Úkolem párů bě-
hem přípravy je při rozhovoru a společných úvahách propojit probíraná témata 
a zadané úkoly s vlastním životem v partnerském vztahu. Cílem takové přípravy 
je, aby se snoubenci navzájem co nejlépe a nejhlouběji poznali. 
V úvodních přednáškách se P. Pavel Petrašovský věnoval křesťanskému pohle-
du na manželství, na závěr kurzu čeká účastníky téma věnované manželské-
mu slibu a obřadu. Centrum pro rodinu, které kurz připravuje, se snaží podnítit 
partnery k hledání toho, co mají společného i v čem jsou odlišní, aby se naučili 
za všech okolností hledat společnou cestu. 
Podoba letošního elektronického kurzu se v  jeho průběhu vyvíjela. Nejdříve 
partnerské páry dostávaly jeden úkol týdně. Postupem času se ale typy úkolů 
i jejich počet rozšířil, aby dvojice měly možnost zabývat se problematikou sku-
tečně do hloubky. Někteří snoubenci neměli možnost trávit karanténu společ-
ně, mohou tedy plnit jen povinné úkoly, zájemci, kteří mají čas a chuť, se mohou 
společně pustit i do dalších, doplňkových úkolů.
„Požaduji od párů, aby mi po splnění úkolů poslaly krátkou reflexi,“ říká Petra 
Koňaříková z Centra pro rodinu, která účastníky kurzem doprovází. „Ze zaslané 
reflexe poznám, že se partneři tématem zabývali. Někteří posílají dlouhé refle-
xe, jiní kratší texty, obojí je přijatelné. Nezajímá mě obsah (o čem konkrétně se 
partneři bavili), ale především to, jak jim šlo o tom kterém tématu spolu mluvit. 
Zajímá mě, jestli pro ně bylo přijatelné, když při diskuzi s protějškem narazili na 
neshody, případně zda se dostali k něčemu nepřekonatelnému.“ Zadání úkolů 
dostávají partnerské páry v každé skupince souhrnně, po písemné reflexi jim 
pak přichází adresná odpověď. 
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Petru Koňaříkovou těší nad očekávání velký zájem účastníků: „Velmi mile nás 
překvapilo, že o elektronický kurz projevilo v první vlně zájem hned 11 párů, 
do druhého cyklu přípravy se za běžných okolností přihlašuje jen kolem osmi 
partnerských dvojic. Obvykle na kurz dochází pouze páry z  Plzně a blízkého 
okolí, nejvzdálenější bývají Plasy a Klatovy. Díky tomu, že tento kurz probíhá 
elektronicky, nabídli jsme ho tentokrát všem farnostem v naší diecézi a poté 
ho inzerovali i v Radiu Proglas. Ozvaly se nám proto také zájemci např. z Karlo-
vých Varů, Chebu nebo z Boru u Tachova, účastní se i dvojice z Brna, Ostravy či 
Milevska.“ 
Po zahájení elektronického kurzu se Centru pro rodinu začali ozývat ještě další 
snoubenci, kteří měli o přípravu na život v manželství zájem; ti se mohli jednou 
týdně (do poloviny května) k probíhajícímu kurzu připojit. Nakonec tedy vznik-
lo hned několik skupinek párů, které od začátku postupně procházejí jednotli-
vými tématy a úkoly. Všichni přihlášení účastníci (27 dvojic) by měli nejpozději 
do 30. června kurz dokončit, poté dostanou potvrzení o jeho absolvování. Mezi 
přihlášenými nejsou jen praktikující katolíci, ale také smíšené páry (věřící – ne-
věřící/nepraktikující), dokonce i katechumeni, kteří se na svůj křest ještě při-
pravují. Účastníci, kteří žijí za hranicemi naší diecéze, byli vyzváni, aby se svým 
farářem konzultovali, zda je v jejich domovské diecézi a farnosti tento formát 
přípravy na manželství akceptovatelný.
V prvé řadě bychom chtěli ocenit plzeňskou diecézi za to, že bryskně reagovala na změ-
něné podmínky. To vypovídá o její flexibilitě a my to kvitujeme s povděkem. Jak vidno, 
plzeňská diecéze stejně jak archa má cíl, má směr a my se s ní plavíme „na sever“, tedy 
vstříc naší budoucnosti. Na celé distanční podobě kurzu nás mrzí jen jedno – a sice to, 
že se nemůžeme potkávat (plavit) s dalšími páry, které se připravují na manželství. Pro 
nás je vždy nejvíce inspirativní shledávání s novými lidmi. Na tuto možnost jsme se těšili, 
ale hvězdy nám nepřály. O to větší dík patří diecézi, že udělala vše, jak nejlépe mohla. Na 
e-kurzu se nám velmi líbí, že jde s dobou. Vybraná témata se zaměřují nejen na man-
želství z pohledu křesťanského, ale také na otázky psychologie, teorie komunikace atd. 
E-kurz nám umožnil pojmenovat a shrnout dojmy, kterými nás atakuje realita a pop-
kultura a které v nás rezonují dlouhodobě. A co je důležitější, pomohl nám poodhalit 
stránky nás samých, o kterých jsme předtím tolik nemluvili. Sečteno, podtrženo – náš 
vztah z tohoto kurzu vychází obohacen. Vlaď ka a Petr

Od 30. dubna je otevřena Meditační zahrada v Plzni – Doudlevcích.
Meditační zahradu můžete navštívit od středy do neděle v čase od 10 do 17 
hodin. 

10. května biskup Tomáš požehnal nový zvon pro kyjovskou kapličku.
Blahé paměti papež sv. Jan Pavel II. má velkou úctu u pana Ing. Františka Elhoty 
z Malesic. Proto se rozhodl spolu se svou rodinou pojmenovat po tomto svět-
ci zvon, který nechal vyrobit ve zvonařské dílně Tomášková – Dytrychová s.r.o. 
v  Brodku u Prostějova. Kyjovská kaple Panny Marie Pomocné v  Malesicích, o 
kterou se od 90. let 20. století neustále stará, totiž doteď neměla zvon. A prá-
vě sv. Jan Pavel II. byl velkým ctitelem Panny Marie, jak to zdůrazňoval i jeho 
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papežský erb. Zvon je laděn na tóninu D3, má hmotnost 31 kg. Bude zvonit 
každou druhou neděli v měsíci při mariánských poutních bohoslužbách v 15:00 
(od května do října). Pracuje se na elektrickém pohonu zvonu, aby se v kyjov-
ské kapličce zvonilo celoročně. Biskup Tomáš Holub slavnostně požehnal tento 
zvon 10. května 2020 při poutní mši svaté v 15 hodin, která se konala v „před-
večer uvolňování“ počtu lidí (od 11. května už se může účastnit bohoslužeb 
v kostelích 100 věřících). Slavnostním způsobem došlo k zahájení nového du-
chovního života pro naši diecézi tak příznačně na poutním mariánském mís-
tě. Mimochodem, vytrvale a poctivě padal jemný májový déšť během celého 
obřadu, protože pan biskup prosil i o vláhu pro zemi. P. Igor Bibko (farnost Plzeň 
- Západ)

Od 11. května je znovu otevřena věž katedrály sv. Bartoloměje v Plzni.
Po nuceném uzavření z důvodu opatření proti šíření koronaviru je znovu ote-
vřena věž katedrály sv. Bartoloměje. Po jejím schodišti můžete vystoupat denně 
v čase od 10 do 18 hodin. Těšíme se na Vaši návštěvu.

Dobročinná aukce požehnaného plzeňského piva vynesla bezmála 100 000 Kč na pomoc potřebným.
Plzeňský pivovar letos již po desáté uvařil jubilejní várku piva Pilsner Urquell, 
která každoročně putuje do Vatikánu k papeži a kterou navazuje na tradici sta-
rou více než 100 let. Kvůli mimořádným opatřením letos nebylo možné zásilku 
do Itálie doručit, proto pivovar celou várku věnoval plzeňskému biskupství. To 
se rozhodlo požehnané pivo vydražit ve speciální aukci, která proběhla od 29. 
dubna do 14. května na aukčním portále Aukro. 
Polovina získaných prostředků z aukce půjde přímo do Vatikánu, druhou polo-
vinu obdrží Diecézní charita Plzeň. „Papež František i Diecézní charita Plzeň využijí fi-
nanční prostředky na zmírnění dopadu současné pandemie. Všichni jsme na jedné lodi 
a já jsem skutečně vděčný, že i takto můžeme pomoci,“ uvedl plzeňský biskup Tomáš Holub.

Aleš Háma
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Symbolických 2020 lahví piva mělo doputovat 
k papeži Františkovi před Velikonocemi, aby 
mohly být součástí každoročních oslav v srdci 
Říma. „Letošní situace v  Itálii i u nás nám nedovo-
lila zaslat papeži velikonoční pivo. Po dohodě s  pl-
zeňským biskupstvím jsme se rozhodli vydražit pivo 
v aukci a získané prostředky poskytnout tam, kde je 
to nyní nejvíce potřeba,“  řekl k aukci Václav Berka, 
emeritní vrchní sládek Plzeňského Prazdroje. 

Tradiční veliko-
noční požehna-
nou várku pro 
papeže uvařil 
Pilsner Urquell 
letos už po desáté v novodobé historii. Navazuje 
tak na více než 100 let starou tradici, kdy si plzeň-
ský ležák nechal do Vatikánu posílat na doporu-
čení svých lékařů papež Lev XIII. Požehnána byla 
již historicky první várka Pilsner Urquell, kterou 
uvařil sládek Josef Groll v roce 1842.
Některá balení měla navíc svého patrona z řad 18 
známých osobností, mezi kterými byli významní 
sportovci, herci, 
umělci i církev-

ní představitelé. Lidé tak mohli vydražit spolu 
s plzeňským pivem také certifikát s vlastnoručně 
psaným vzkazem a podpisem kardinála Domi-
nika Duky, herce Jiřího Bartošky, Jiřího Suchého 
nebo olympijských vítězek Kateřiny Neumanno-
vé a Evy Samkové. Ke každému balení obdržel vý-
herce dražby také certifikát s podpisy plzeňského 

biskupa Tomáše 
Holuba a plzeň-
ského sládka 
Václava Berky.
Tradici veliko-
noční várky pro 
papeže chce pivovar udržovat i nadále. „I když se 
teď pozornost všech upíná jiným směrem, rádi by-
chom tak dlouhou a oblíbenou tradici udrželi a pivo 
Pilsner Urquell do Vatikánu doručili hned, jakmile to 
situace dovolí,“ vysvětluje Václav Berka. Pivovar 
tedy na letošní rok plánuje založit novou várku, 
kterou pošle do Vatikánu. Na požehnání se opět 
domluví společně s plzeňským biskupstvím.

Jiří Suchý

Václav Berka

Kateřina Neumannová

Jan Pirk



hledá nového kolegu/kolegyni na pozici ZÁSTUPCE VEDOUCÍHO ODDĚLENÍ MAJETKOVÉ A INVESTIČNÍ SPRÁVY
Nabízíme zajímavou možnost spoluvytvářet pilíře pro ekonomické zajištění života církve v plzeňské diecézi a skloubit 

svoji profesi s podporou hodnot nejen hmotných.

Náplň práce
• spolupráce na přípravě a realizaci dlouhodobé investiční strategie
• příprava a hodnocení investičních záměrů
• příprava rozpočtů
• řízení správy majetku a údržby
• řízení a vyhodnocování efektivnosti provozu
• sestavení plánu údržby a oprav budov, zařízení
• vedení výběrových řízení
• jednání s dodavateli služeb
• jednání s úřady
• zajištění dohledu zřizovatele a servis pro právnické osoby zřizované BP
Odborné a kvalifikační předpoklady
• vzdělání ekonomického nebo technického směru 
• znalosti v oblasti podnikání a investování
• znalost účetní a daňové problematiky
• pokročilá znalost MS Office
• praxe v oboru a ve vedoucí pozici
Osobní předpoklady 
• dobré komunikační schopnosti 
• zodpovědnost a spolehlivost
• znalost cizích jazyků výhodou
• orientace v církevním prostředí výhodou
Co nabízíme
• zaměstnání ve stabilní společnosti
• prestižní, zodpovědnou a zajímavou práci
• odborné vzdělávání
• 5 týdnů dovolené
• sick days
• benefity
• stravenky
• služební telefon
V případě Vašeho zájmu zašlete nejpozději do 15. června 2020 elektronickou poštou na adresu podlipna@bip.cz následu-
jící dokumenty: 
• motivační dopis 
• strukturovaný životopis  
• kontakty na minimálně 2 osoby, které mohou poskytnout reference o Vašem předchozím pracovním působení 

(poskytnutím těchto údajů prohlašujete, že jste oprávněn/a k předání těchto osobních údajů v rámci výběro-
vých řízení, zejména že se tak děje s vědomím osob, na které poskytujete kontakt)

• prohlášení uchazeče v následujícím znění (součást životopisu): 
„Byl jsem informován, že Biskupství plzeňské, IČO 453 34 439, se sídlem náměstí Republiky 35, 301 00 Plzeň, bude v souvislosti 
s mou účastí ve výběrovém řízení zpracovávat mnou poskytnuté osobní údaje, a to pro účely výběru uchazeče z titulu plnění 
smlouvy a  provádění předsmluvních opatření na žádost subjektu údajů ve smyslu čl. 6 odst. 1 písm. b) Obecného nařízení 
o ochraně osobních údajů (GDPR). Byl jsem dále informován, že Biskupství plzeňské jmenovalo pověřence pro ochranu osob-
ních údajů, kterého je ve věcech zpracování osobních údajů možné kontaktovat na e-mailové adrese gdpr@jakubkriz.cz.“

• bezúhonnost doložte výpisem z rejstříku trestů (ne starším než tři měsíce); pro potřeby výběrového řízení lze 
tento doklad nahradit čestným prohlášením

Biskupství plzeňské si vyhrazuje právo prodloužit výběrové řízení, případně neobsadit pracovní pozici, pokud 
uchazeči nenaplní očekávání organizace.
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v uzavření českých škol) postavila učitele, školáky i jejich rodiče do zcela nové, 
náročné situace. Zeptali jsme se Mgr. Evy Zábrodské, ředitelky Křesťanské peda-
gogicko-psychologické poradny Plzeň (jejímž zřizovatelem je Biskupství plzeň-
ské), zda a jak vnímala a vnímá ozvuky tohoto výjimečného období.

Jak vzpomínáte na začátky plzeňské poradny?
Velkou inspirací pro vznik poradny mi byla křesťanská pedagogicko-psycholo-
gická poradna v Praze, kterou založila dnes už bývalá paní ředitelka Ivana Ber-
nardová. Ta nám v začátcích, při zakládání, velmi pomáhala. Po pražské poradně 
vznikla poradna brněnská a 16. května 2017, na svátek sv. Jana Nepomuckého, 
vnikla „papírově“ poradna naše, která sídlí na Jiráskově náměstí v Plzni (www.
kppp-plzen.cz). Od 1. září 2018 už jsme mohli fungovat oficiálně, protože jsme 
byli zapsaní v rejstříku škol a školských zařízení. Celou tuhle anabázi považuji za 
velký zázrak – s velkou podporou plzeňského biskupa Tomáše Holuba i mnoha 
dalších lidí, díky mnoha modlitbám jsme mohli začít fungovat. 

Jak vypadá provoz poradny za běžných okolností? 
Od září 2018, tedy za nějaký rok a půl, jsme se personálně stoprocentně rozrostli, 
ze tří zaměstnanců na současných šest. Hned od začátku máme na starosti plzeň-
ské církevní školy a církevní školy v Českých Budějovicích. Od ledna 2020 jsme do 
péče přibrali ještě Biskupské gymnázium v Bohosudově, i s jejich MŠ a ZŠ.  
Náš běžný poradenský režim obnáší dopoledne vyšetření dvou klientů (každé 
vyšetření obvykle trvá minimálně hodinu a půl, maximálně tři hodiny), odpo-
ledne jsou na programu terapie, konzultace nebo ambulantní nápravné péče. 
Problematika, kterou v naší poradně řešíme, se objevuje v takových vlnách: na 
začátku školního roku (přibližně od září do listopadu) se věnujeme zejména 
maturantům, od ledna do května pak řešíme hlavně školní zralost a individuální 
vzdělávání. K tomu průběžně přicházejí klienti na kontrolní vyšetření, s pode-
zřením na specifickou poruchu učení nebo s poruchou pozornosti a aktivity… 
Paralelně probíhají konzultace s rodiči i se školou.

Jaký vliv na provoz poradny mělo zavření škol a vyhlášení celostátní karantény?
Od 11. března, kdy jsme byli kvůli koronaviru uzavřeni, se běh poradny zpoma-
lil. Nevyšetřovali jsme kontaktně, konzultace probíhaly buď po e-mailu, nebo 

Rozhovor
s Mgr. Evou Zábrodskou
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prostřednictvím sociálních aplikací. Mám radost, že jsme jen zpomalili, že jsme 
se úplně nezastavili. V době karantény jsme nabízeli krizovou intervenci (nabíd-
ka byla rozeslána všem našim církevním školám), ale rodiče se ozývali jen mini-
málně – asi to období zavřených škol velmi dobře zvládali. Těší mě, že i ředitelé 
škol si v této výjimečné a náročné situaci velmi dobře poradili. Školy dokázaly 
i dětem, které třeba neměly přístup k internetu, zajistit materiály (přijel za nimi 
asistent pedagoga nebo rodiče mohli vyzvednout potřebné materiály ve škole).
V naší péči je hodně předškoláků, kterým jsem zadávala práci na rozvoj školních 
dovedností. Tito předškoláci mi během karantény například posílali videa přes 
YouTube, abychom nějak pokračovali dál, abychom zůstali v kontaktu.
Hodně jsme v  tomto období řešili individuální vzdělávání (tzv. domškoláci), 
naše poradna je tomuto přístupu otevřena a nebojí se ho. Nezastavila se ani 
péče o předškoláky – měli jsme k  dispozici podklady, takže jsme udělovali 
odklady školní docházky, samozřejmě jen v případech, když souhlasili rodiče 
i školka. Během karantény jsme neregistrovali výrazný zájem o naši péči ze stra-
ny rodičů, kteří učili své děti v době karantény doma (tzv. distanční vzdělává-
ní). Ozývali se nám spíš noví klienti se zájmem o individuální vzdělávání nebo 
ohledně školní zralosti. Někteří rodiče (především maminky) se ještě na posled-
ní chvíli rozhodovali, jestli chtějí pro své děti odklad školní docházky.
S rodiči dětí se specifickou poruchou učení a hyperaktivitou jsme byli v kontak-
tu hlavně na začátku karantény. Bylo důležité, aby rodiče s dětmi našli nějaký 
řád, maminky najednou neměly jen roli mateřskou, ale také učitelskou, kuchař-
skou a v neposlední řadě volnočasovou. Doporučovali jsme, aby si rodiče našli 
svůj koutek, svůj prostor, kde si můžou po tom všem náporu také odpočinout.
Období karantény a zavřených škol kladlo na rodiče obrovský tlak – na jejich 
toleranci a odpovědnost za včasné odevzdání úkolů, byly tu také zvýšené ná-
roky na samostatnost dětí. Maminky s námi často „jen“ potřebovaly sdílet své 
problémy – nebylo jednoduché to všechno nějak ukočírovat, bylo třeba hodně 
trpělivosti, vřelosti a dobrosrdečnosti. To jsem vnímala jako ten největší pro-
blém: kde vzít sílu, nevybuchnout, ale pracovat tak, aby to negativně nepozna-
menalo rodinné vztahy.
Některé rodiny přivítaly, že byli všichni spolu – nebyly to prázdniny ani dovo-
lená, byl to čas pro nás. Ozývali se nám ale například rodiče mladších školáků, 
když už neměli na své děti tolik času a trpělivosti.  Víme také o rodičích, kteří ne-
byli s dětmi tak sžití, nebyli zvyklí být tak dlouho spolu. V některých případech 
ten „papiňák“ zkrátka bouchal…
Na začátku karantény se nemohlo ani ven – pro děti s  hyperaktivitou je ale 
důležitý pohyb. Doporučovala jsem, aby rodiče s těmito dětmi cvičili alespoň 
u okna, aby se nadýchali čerstvého vzduchu. Bylo třeba rozdělit den, dát mu ně-
jaký řád. Děti díky tomu, že chodí do školy, mají také pravidelný režim; struktura 
dne, která je pro děti s hyperaktivitou tak důležitá, se najednou kvůli pandemii 
koronaviru zhroutila.
Maminky měly v té koronavirové době velkou a odpovědnou roli, bylo to pro 
ně skutečně zatěžující období. Bylo třeba klást důraz na toleranci i na rozdělení 
rolí, aby všechna zátěž neležela jen na té mamce, ale aby jí také děti mohly ně-
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jak pomoct. Doporučovala jsem maminkám, aby společné vaření oběda s dět-
mi považovaly za předmět, jako je třeba čeština, matematika nebo prvouka. 
Zapojte své děti, naučte děti své vlastní dovednosti. Když musíte každý den va-
řit, otevřete s dětmi kuchařku, nechte je recept přečíst, nechte je, ať také samy 
zkusí něco vymyslet…
Mně – jako mamince školáků – hodně pomohlo, když učitelé od týdenního za-
dávání úkolů po čase přešli na online výuku. Myslím, že pokud bylo po technické 
stránce zajištěno vše potřebné (PC, přístup k internetu), rodičům online výuka 
značně rozvázala ruce. Už jen tím, že se dítě vidí se svým učitelem a spolužáky. 
Protože postupem času v karanténě motivace k učení doma samozřejmě kle-
sala. Velice jsem přivítala, když při online výuce zase převzala otěže vzdělávání 
paní učitelka. Vždycky se bohužel najdou výjimky, ale v církevních školách – po-
kud vím – online výuka převážně fungovala.
Byla to mimořádná doba, ale dokázali jsme z  ní hodně vykřesat – fungovaly 
školy, rodiny i naše poradna. Samozřejmě (jako všude) byly také výjimky – vo-
laly nám také maminky, že už si s dětmi neví rady… V takových případech jsme 
doporučovali, ať se snaží hlavě dodržovat denní režim. Chtěli jsme, aby všech-
ny ověřené speciální pedagogické metody práce zkoušely maminky realizovat 
doma. Nemám pocit, že by selhaly – občas prostě volaly o pomoc a sdílely svou 
starost, chtěly společně hledat nové cesty.

Očekáváte – v důsledku distančního vzdělávání v době karantény – vyšší poptávku po indivi-
duálním vzdělávání? 
Myslím, že rodiče, kteří učí děti doma, už to mají rozmyšleno – většinou mají 
více dětí a mají domškoláctví vyzkoušené. Neočekávám vyšší poptávku po in-
dividuálním vzdělávání, ale jsem ráda, že si to všichni mohli doma vyzkoušet. 
Rodiče také viděli, že učit děti není vůbec jednoduché. V rámci individuálního 
vzdělávání rodiče mohou dětem vytvořit rozvrh sami, zatímco klasičtí školáci se 
musí „vejít“ do rozvrhu a do předepsaných materiálů. Během karantény mamin-
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ky a tatínkové mohli cítit skutečně velký tlak na termíny, když jejich potomci 
museli včas plnit a odevzdávat zadané úkoly. 

Jak vypadá provoz poradny v současné době?
27. dubna obnovila naše poradna běžný (kontaktní) provoz. Mezi klienty bývá 
půlhodinová prodleva (aby se v  poradně nepotkali), všechno dezinfikujeme, 
jsou k  dispozici roušky i štíty. Všichni klienti přijali, že koronavirová doba za-
stavila náš objednávkový systém a pro objednané klienty posunula možný čas 
návštěvy. Zatím jsme se nesetkali s negativní reakcí.
Teď tedy doháníme vyšetření, která ale nijak nezkracujeme. Naši klienti vědí, že 
budeme vyšetřovat i během letních prázdnin. Zatím upřednostňujeme klienty 
se závažnými specifickými potřebami, aby se brzy dostali k potřebné návazné 
péči. 

Po celou dobu výjimečného stavu nám dodávalo odvahu letošní diecézní mo-
tto: Nebojte se, já jsem přemohl svět. Podle pokynů jsme si každá [zaměstnan-
kyně poradny] doplnila své jméno a řekly jsme si: prostě to dáme. Nejen že 
jsme si to heslo přečetly v lednu na velké poradenské poradně a nechaly jsme 
si pastýřský list otce biskupa na nástěnce. To heslo „Nebojte se“ nás provázelo 
a provází celou koronavirovou dobou. Člověk nemá mít strach, ale má mít víru. 

Otázky připravila a mluvené slovo převedla do textové podoby Jana Lazarová.
11. května 2020.
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Co se chystá

Od října bude otevřen kurz pro amatérské hudebníky plzeňské diecéze.
Při Biskupství plzeňském bude od října 2020 opět otevřen dvouletý kurz pro 
amatérské hudebníky. Kurz bude probíhat pod odborným vedením M.Mu. 
Aleše Noska (regenschori plzeňské katedrály) ve spolupráci s MgA. Markétou 
Schley Reindlovou a Mgr. Petrem Strnadem. Nabízí komplexní vzdělání součas-
ným i budoucím chrámovým varhaníkům, sbormistrům a ředitelům kůrů.
Výuka se bude konat od října 2020 ve dvoutýdenním cyklu, vždy v sobotu, čás-
tečně v pátek. Součástí kurzu je i letní soustředění s intenzivní výukou v době 
letních prázdnin a každoroční Přehlídka varhaníků (v červnu).
Tento kurz zahrnuje jak individuální, tak skupinovou a kolektivní výuku před-
mětů, potřebných pro vykonávání funkce varhaníka, sbormistra a regenscho-
riho: varhany, liturgická varhanní hra a improvizace (individuální výuka), zpěv 
(skupinová výuka), liturgika, sbormistrovství, gregoriánský chorál, hudební teo-
rie, nauka o varhanách (kolektivní výuka).
Informační setkání účastníků kurzu proběhne v sobotu 13. června 2020 od 
10:00 v prostorách Římskokatolické fary (Františkánská 11) v Plzni.
Přihlášku na kurz i veškeré informace si můžete vyžádat na adrese nosek@bip.cz 
nebo na telefonu: 723 711 968. Těšíme se na Vás! Uzávěrka přihlášek je 7. června 2020.

Naučte se přinášet dobré zprávy
Křesťanská televize Noe společně s Vyšší odbornou školou publicistiky v Praze 
i letos pokračují ve studijním projektu pro mladé novináře a zájemce o práci 
v médiích. Studenti VOŠ publicistiky podpoření v tomto projektu budou zdo-
konalovat své odborné dovednosti v rámci dlouhodobé profesní stáže přímo 
v televizi Noe. Během studia se vybraní zájemci účastní přípravy i natáčení re-
portáží, pořadů a přímých přenosů, čímž získávají cennou profesionální praxi.
Projekt má za cíl najít mladé lidi se zájmem o práci v médiích, a to i ze sociálně 
slabších rodin. Vybraným studentům totiž školné (32 000Kč za rok) zajistí televi-
ze Noe. Podmínkou přijetí je dokončené středoškolské vzdělání završené matu-
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ritní zkouškou. Po vyplnění přihlášky na VOŠ publicistiky (do přihlášky je nutné 
uvést zkratku „TV NOE“) budou zájemci pozváni k informativnímu výběrovému 
rozhovoru o motivaci ke spolupráci s televizí Noe.
VOŠ publicistiky a televize Noe chtějí tímto projektem umožnit mladým lidem 
vstup do mediálního prostoru, aby mohli dobře realizovat své poslání – pravdi-
vě a odpovědně informovat o problémech i dobrých zprávách světa kolem nás. 
Více informací najdete na www.vosp.cz/noe, kontakt: Lukáš Jirsa, jirsa@telepace.cz.

ČERVEN
Zveřejňujeme přehled plánovaných akcí na měsíc červen. V případě zhoršující se epide-
miologické situace mohou být některé akce zrušeny. Děkujeme za pochopení. 

4. června od 16:00: Mše svatá v Meditační zahradě, Plzeň
Mši svatou v kapli sv. Maxmiliána Kolbe bude celebrovat generální vikář plzeň-
ské diecéze P. Jakub Holík.

6.–7. června od 10:00: Víkend otevřených zahrad v Meditační zahradě, Plzeň
Meditační zahrada v Plzni Doudlevcích bude otevřena od 10:00 do 17:00. V so-
botu i v  neděli proběhne v 14:00 komentovaná prohlídka. Těšíme se na Vaši 
návštěvu.

11. června od 18:00: Slavnost Božího Těla, Tachov
Mše svatá bude sloužena ve farním kostele Nanebevzetí Panny Marie v Tachově.

12. června proběhne Noc kostelů
Stále je možné se přihlašovat. Na webu www.nockostelu.cz naleznete programy 
z míst, která se v letošním roce zapojila. Ze všech diecézí poběží živé přenosy 
na TV Noe. 
Plzeňskou diecézi uvidíte ve 21:30, a to diskusní půlhodinu Noc kostelů bez kostelů 
biskupa Tomáše Holuba a Ivany Čamkové. Moderovat bude P. Vlastimil Kadlec 
OMI.
Připravený je také program v  plzeňské Meditační zahradě: 19:00–19:05 zvonění 
zvonku Maxmiliánek; 20:00 koncert jazz-latin skupiny JAZZ INDUSTRY; 21:30–
23:15 noční osvětlení zahrady.

16. června od 19:30: Večer chval v kostele sv. Jana Nepomuckého, Plzeň
Večery chval se konají v horním sále kostela každé třetí úterý v měsíci (kromě 
letních prázdnin).

18. června od 16:00: Mše svatá v Meditační zahradě, Plzeň
Mši svatou v kapli sv. Maxmiliána Kolbe bude celebrovat generální vikář plzeň-
ské diecéze P. Jakub Holík.

21. června od 14:00: Poutní mše v kapli Nejsvětějšího Srdce Páně, Jemnice 
Zveme Vás na poutní mši svatou do obnovené kaple v Jemnici u Tisové.
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26. června od 8:00 do 18:00: Celodenní adorace, Plzeň
Farnost Plzeň-Bory zve na celodenní adoraci, která se bude konat v pátek 26. 
června v kostele sv. Jana Nepomuckého na Chodském náměstí v Plzni (nikoli 
na faře).

26. června od 16:00: Děkovná mše za 60 let kněžství P. Holešovského, Tachov
Mši svatou v kostele Nanebevzetí Panny Marie bube celebrovat biskup Tomáš 
Holub.

28. června od 14:00: Cyklopouť s biskupem Tomášem, Starý Plzenec
Zveme vás na pouť s biskupem Tomášem. Odjezd v neděli 28. června v 14:00 od 
plzeňské katedrály, cíl: rotunda sv. Petra a Pavla ve Starém Plzenci.
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Pastorační centrum

Den Plzeňské Madony spojený s připomínkou 27. výročí vzniku plzeňské diecéze 
a s poděkováním spolupracujícím organizacím a obcím se letos neuskutečnil. 
Při slavení eucharistie na Hod Boží svatodušní 31. května byly všechny farnos-
ti vyzvány, aby do liturgie zařadily poděkování za 27letou cestu naší diecéze 
a také přímluvu za všechny spolupracující orgány státní správy, obce, sponzory 
apod. K tomu datu biskup Tomáš také ocenil několik osobností z naší diecéze:

Ing. Jaroslav Cuhra, narozen 3. července  1936 ve Lhotce u Blatné, projektant, 
signatář Charty 77, poslanec Federálního shromáždění 1990–92, člen Konfede-
race politických vězňů České republiky a předseda její pobočky v Plzni.  S man-
želkou vychoval dvě dcery, má 7 vnoučat a 7 pravnoučat. Ocenění dostává za 
dlouholetou, věrnou, svědomitou,  vytrvalou, spolehlivou, obětavou, pečlivou 
a neúnavnou službu ministranta, lektora, kantora a akolyty v kostele sv. Jana 
Nepomuckého v Plzni.

Ing Josef Rousek, narozen 19. března 1978, starosta města Strážov od října 2010. 
Ocenění dostává za dobrou a dlouhodobou spolupráci mezi obcí a farností Nýr-
sko, za pomoc při realizaci různých projektů a křesťanských kulturních akcí.

Studentky a student Církevní základní a střední církevní školy Plzeň za jejich zapojení do 
práce v sociálních službách a za dobrovolnictví v době nouzového stavu:

 ✽ Aneta Loukotová – za zorganizování dobrovolnických aktivit v Plzni-Radčicích 
za současného plnění školních povinností 4. ročníku a přípravy k maturitní 
zkoušce.

 ✽ Anežka Oliberiusová – za aktivní zapojení do péče o seniory v  Domově sv. 
Aloise a v Domově sv. Zity v Plzni za současného plnění školních povinností 
4. ročníku a přípravy k maturitní zkoušce.

 ✽ Dominika Cibulková – za aktivní zapojení do péče o seniory v SeneCuře – Seni-
orCentrum Plzeň za současného plnění školních povinností 4. ročníku a pří-
pravy k maturitní zkoušce.

 ✽ Eva Tolarová – za aktivní zapojení do péče o seniory v terénní službě Domo-
vinka Plzeň za současného plnění školních povinností 4. ročníku a přípravy 
k maturitní zkoušce.

 ✽ Jana Šrámková – za aktivní zapojení do péče o seniory v Domově sv. Aloise 
v Plzni za současného plnění školních povinností 3. ročníku. 
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 ✽ Barbora Rumlová – za aktivní zapojení do péče o seniory v Domově pro seniory 
v Horní Bříze za současného plnění školních povinností 3. ročníku. 

 ✽ Karolína Turhoberová – za aktivní zapojení do péče o seniory v  Domově se 
zvláštním režimem Čtyřlístek v Plzni za současného plnění školních povin-
ností 3. ročníku. 

 ✽ Jan Chebli – za aktivní zapojení do péče o seniory v Alzheimer Care ve Svobo-
dě nad Úpou za současného plnění školních povinností 2. ročníku. 

„Nebojte se, radujte se“
12.–18. července proběhne duchovně relaxační pobyt pro rodiny s P. Petrem Hruš-
kou v Domě sv. Vintíře v Dobré Vodě u Hartmanic. Na programu budou přednášky, 
rozhovory ve skupině i v manželské dvojici, sdílení zkušeností i odpolední spo-
lečný čas pro celou rodinu. Hlídání dětí v době samostatného programu rodi-
čů zajištěno. Pořádá Diecézní centrum pro rodinu Č. Budějovice, přihlášky na: 
http://dcr.bcb.cz.

Kreativní víkend pro matku a dceru
2.–4. října přijeďte do Těnovic na kreativní víkend plný tvoření, společného vaření, 
tance, procházek a prostě bytí spolu a se svou dcerou. 
Víkend pro vás připravuje Petra Koňaříková a Gábina Rybářová, cena: 1000 Kč, 
přihlášky na konarikova@bip.cz.

Víkend pro ženy 
9.–11. října v Těnovicích. Téma „Dej mi pokoj!“ (který svět nemůže dát) připravují Manka 
Kutilová a Jindřich Fencl. Přihlášky: fencl@bip.cz.

Víkend Otec a dcera 
23.–25. října v Oldřichově v Hájích (Jizerské hory). Veškeré informace a přihlášky 
na https://otecadcera.wixsite.com/home. 

4.–6. prosince 
Víkend pro chlapy

Centrum pro rodinu
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Křesťanská psychoterapeutická poradna
při biskupství nabízí poradenství v oblasti rozvoje osobnosti, těžkých životních 
situací, mezilidských vztahů, manželské poradenství a párovou terapii (více na 
www.poradnaukaplicky.cz). Poradnu vede psychoterapeutka Marie Kutilová pro 
objednané každé pondělí na DCM, Františkánská 11, Plzeň. 
Objednávky: mankak@tiscali.cz, tel. 606 710 631. 

Poradna Přirozeného plánování rodičovství
Vyškolené instruktorky Vám nabízejí bezplatné konzultace ohledně symptoter-
mální metody přirozeného plánování rodičovství, plánování početí… Domluva 
na tel. 774 213 186 (Věrka) nebo 776 200 028 (Hanka).

Kontakt: rodiny@bip.cz
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Rozvojová a krizová pomoc DCHP v Bolívii
Diecézní charita Plzeň financovala 25 % kampaně Pap-test na prevenci rakoviny 
děložního čípku, kterou již více než 10 let uskutečňuje vždy v březnu bolívijská 
Pastorační a sociální charita Beni v obci Santísima Trinidad. Letos byla kampaň 
podpořena částkou 1344, 54 USD, vynaložené peníze jsou výtěžkem z 5. bene-
fiční plesu DCHP na podporu rozvojových projektů v Jižní Americe. Vyšetřeno 
bylo 817 žen, u 8 z nich byl zjištěn pozitivní nález. Kampaň ale musela být z dů-
vodu karantény vyhlášené proti šíření koronaviru předčasně ukončena dne 22. 
března 2020. Uvádí se, že rakovina děložního čípku je v Bolívii nejčastější příči-
nou úmrtí žen. Každý den si toto onemocnění vyžádá 4–5 obětí.
Pastorační a sociální charita Beni dále oslovila diecézní charitu v druhé polovině 
dubna s urgentní prosbou o poskytnutí finanční podpory na zajištění osobních 
ochranných prostředků v Centru zdraví, které provozuje. V departmentu Beni 
i ve městě Trinidad, kde centrum sídlí, rychle vzrůstal počet zjištěných případů 
nákazy covid-19, a to i mezi zdravotníky a jejich rodinami. Zdravotníci neměli 
odpovídající ochranné pomůcky a Centrum zdraví jako nestátní subjekt nemě-
lo nárok na jakoukoli státní podporu. Zároveň v departmentu začala platit vel-
mi tvrdá bezpečnostní opatření pro veřejnost i zdravotnická zařízení. Diecézní 
charita z  peněz štědrých dárců zasílaných na její transparentní účet poskytla 
bolívijskému charitě 1 700 USD na nákup 30 omyvatelných zástěr, 30 ochran-
ných obleků, 30 ochranných brýlí a menšího počtu roušek.

Peníze ze Sbírky pro Česko jsou připraveny pro lidi v nouzi
Diecézní charita Plzeň má již k dispozici část peněz ze stále probíhající Sbírky pro 
Česko: Na vlně pomoci proti bezmoci! Tato veřejná národní sbírka byla spuštěna 
Charitou Česká republika na konci března a je určena lidem, kteří v důsledku vlád-
ních opatření přijatých proti šíření nákazy covid-19 nemají na zajištění základních 
životních potřeb. V Plzeňském a Karlovarském kraji se mohou lidé v nouzi při-
hlásit o finanční pomoc charitním sociálním službám nebo na telefonním čísle 
Terénní krizové služby 777 167 004, a to ve všedních dnech mezi 9. a 15. hodinou.
Mezi ohrožené skupiny obyvatel, které po vládních opatřeních přišly o větší část 
příjmu, mohou patřit například matky samoživitelky nebo otcové samoživitelé, 
dále lidé, kteří přišli o zaměstnání, nebo lidé s výpadkem okamžitého příjmu. 
Často se do obtížné situace mohly dostat osoby, které už před vypuknutím kri-
ze způsobené koronavirem neměly vytvořenu finanční rezervu.

Z charitního života Z charitního života 
v západních Čecháchv západních Čechách
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Sociální pracovník probere s žadatelem jeho aktuální životní situaci a po jejím 
vyhodnocení mohou být ze sbírky uhrazeny například léky nebo nájemné. Cha-
rita může také z vlastních zdrojů poskytnout věcný dar, jako jsou potraviny, oša-
cení nebo hygienické potřeby.

Uvolňování opatření v našich službách
Postupujeme v souladu s plánem Ministerstva práce a sociálních věcí k uvolňo-
vání opatření v sociálních službách. Od 11. 5. jsou znovuotevřena nízkoprahová 
zařízení a umožněny vycházky klientů pobytových služeb mimo seniorů, od 18. 
5. opět probíhá příjem darů včetně nábytku do Humanitárního skladu v  Plz-
ni, od stejného data je otevřen plzeňský charitní šatník s omezením na 5 ná-
vštěvníků současně. Od 25. 5. se pro klienty do 50 let otevírají denní a týdenní 
stacionáře, sociálně terapeutické dílny, volnočasové kluby. Od stejného data 
jsou také při dodržování příslušných hygienických nařízení umožněny návštěvy 
v domovech pro seniory. Od 3. 6. bude probíhat veřejný potravinový výdej pro 
potřebné z plzeňského Humanitárního skladu (úterý  14–15 hodin pro rodiny, 
středa 15–16 hodin pro jednotlivce). Za předpokladu dobrého vývoje dojde 
k dalším uvolněním 8. 6. (umožnění vycházek klientům domovů pro seniory) 
a 22. 6. (plné otevření veškerých služeb a pro všechny věkové kategorie).

Poděkování Biskupství plzeňskému za pomoc diecézní charitě v období nouzového stavu
Diecézní charita Plzeň děkuje Biskupství plzeňskému za pomoc v náročném ob-
dobí nouzového stavu. Podpora biskupství odpovídala na vysoké nároky své-
pomocného zásobování charitních sociálních služeb ochrannými pomůckami 
a potřeb duchovní opory zaměstnanců i široké veřejnosti.

Děkujeme za pomoc na společné cestě v těžké době

Diecézní charita Plzeň

Petr Šimek, PR DCHP
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Kaple Nejsvětější Trojice, která shlíží z kopce na Bystřici u Nýrska, je prostá šes-
tiboká stavba. Je od ní nádherný výhled na Šumavu a celé Pošumaví. Jsou vi-
dět i kusy skály, na níž je kaple postavena a které pod stavbou vyčnívají. Kaple 
byla postavena v roce 1669 Koci z Dobrše. V soupisu památek z roku 1910 je 
popsáno vnitřní vybavení s barokním oltářem. Dnes je v kapli novorománský 
oltář s krásnou výzdobou, nicméně nevím, odkud sem byl přenesen. Interiér je 
zaklenut klenbou s ornamentálními štukovými pásy. 

Kocové z Dobrše byli jedněmi z aktérů bitvy u Nýrska v  roce 1468. Tehdy do 
Čech vstoupila křižácká vojska, která zde operovala proti králi Jiřímu z Podě-
brad, jenž byl v klatbě. Oblehli město Nýrsko, které se vzdalo, a jeho obyvatelé 
jej mohli opustit s tím, co unesou. Po vyjití z hradeb ale byli pobiti. Potom se 
spojili utrakvističtí obyvatelé Klatov a Domažlic s  katolickými šlechtici, mezi 
nimiž byli i Kocové, a křižácké vojsko 15. října 1468 porazili. Kaple je pozdější 
památkou na tuto bitvu. Kapli opravilo město Nýrsko v roce 2010.

Kaple v  Lukavici nedaleko Strážova je poměrně mladá. Byla postavena v  roce 
1947 jako náhrada starší kaple, která stála na jiném místě návsi. Na dobu své 
výstavby je konzervativní s klasicizující fasádou a s cibulovou sanktusovou vě-
žičkou. Půdorysně je obdélníková s trojbokým závěrem. Opravena byla v roce 
2005 svépomocí místních obyvatel s příspěvkem obce.

Na návsi obce Chlumská nedaleko Chudenic stojí drobná kaple Nejsvětější Troji-
ce. Zřejmě byla postavena na začátku 20. století. Půdorys je čtvercový s trojbo-
kým závěrem. Okna jsou půlkruhová a na valbové střeše se štítem je čtverhran-
ná sanktusová věžička. Kaple je vybavena i oltářem, jehož sloh lze označit jako 
Art Deco. Také tato kaple je pěkně opravena, stalo se tak v roce 2003.

Velmi zajímavá, ale velmi zchátralá kaple se nachází u zámku v  Novém Čestíně. 
Byla postavena v roce 1695 majitelem panství Vilémem Alexandrem Běšínem 
z Běšin. Zasvěcení kaple symbolizují tři půlkruhové apsidy, které se připojují do 
kříže k obdélné lodi. Navenek tak vytváří zajímavou hmotu kaple. V čele kap-
le hned za štítem je osmiboká sanktusová věžička s cibulovou střechou. Kaple 
není ze silnice Klatovy - Horažďovice příliš vidět, je obklopena vzrostlými stro-
my, které ji zakrývají a taky trochu škodí. Z vnitřního vybavení toho mnoho ne-

Kostely a kaple Nejsvětější Trojice
ve vikariátu Klatovy
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zbylo, nejzajímavější jsou barokní dveře s ornamenty, kryjící niky ve zdech.

Kaple se stala místem instalace „Má mysl“ studentky Fakulty umění a designu 
Štěpánky Kotkové jako součásti aktivity fakulty a města Plzně – evropského 
hlavního města kultury 2015. Motivem bylo vnést do ohrožených kostelů nebo 
na jejich místa výtvarné umění, které se snaží zachytit něco z myšlení, modliteb 
a života věřících, kteří tato místa opustili. Asi nejznámější je instalace skupiny 
„Věřící“ v Lukové.

Jan Soukup
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Bystřice

Lukavice

Chlumská Nový Čestín
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Doba, kterou prožíváme, prověřuje téměř vše v nás a kolem nás. Netušíme, kdy 
a zda vůbec se života běh vrátí do stavu, jak jsme na něj byli zvyklí. Nevíme, 
jaká nás čekají opatření, překvapení všeho druhu, změny a zvykání si na nové 
změny. V  takové nejistotě a tlaku se nabízí otázka, jak nepřijít o pokoj srdce, 
o důvěru v Boží Prozřetelnost. Můj vlastní neklid mě přivedl ke knize s příhod-
ným názvem Hledej pokoj a zůstávej v něm. Už první stránky ukázaly, že to byla 
výborná volba. Jak získat a udržet si vnitřní pokoj, jak reagovat na to, co nás 
připravuje o pokoj? „Lze říci, že tím nejjistějším prostředkem, jak ztratit pokoj, 
je snaha zabezpečit si jej lidskými silami, vlastním důvtipem, osobními plány, 
rozhodnutími, spoléháním se na člověka… Chceme-li si uchovat vnitřní pokoj 
uprostřed všech rizik lidského života, máme jen jediné řešení, opřít se cele o 
Boha, vždyť on je náš Otec, který přece ví, co potřebujeme. (Mt 6,32)“ To je víc 
než jen dobrá zpráva pro všechny nejistoty současné i budoucí, je to zásadní 
postoj lásky našeho nebeského Otce: „Netrapte se žádnou starostí, ale v každé 
modlitbě a prosbě děkujte a předkládejte své žádosti Bohu. A pokoj Boží, který 
převyšuje všechno pomyšlení, bude střežit vaše srdce a vaši mysl v Kristu Ježíši. 
(Flp 4,6-7)“ Radost a hluboký pokoj přeje sobě i Vám Majka Lachmanová.

Nepřehlédněte informace z Karmelitánského knihkupectví

Nová otvírací doba v Karmelitánském knihkupectví
Pondělí 9:00–17:00
Úterý      8:00–16:00
Středa    9:00–17:00
Čtvrtek   9:00–17:00
Pátek      8:00–16:00

V  obchodě je možné nakupovat a prohlížet knihy při zachování současných 
opatření. Vstup s ochrannou rouškou, použití dezinfekce rukou nebo jednorá-
zových rukavic a pak už nic nebrání Vašemu výběru, se kterým Vám rádi pomů-
žeme. Děkujeme Vám za všechnu přízeň a nákupy, které nás podporují v nároč-
né době. 
Po dobu trvání vládních opatření byla po dobu zákazu maloprodeje pozasta-
vena i nabídka brigády v Karmelitánském knihkupectví. S otevřením obchodu 
obnovujeme inzerát. Od června 2020 můžete v případě zájmu poslat životopis 
a motivační dopis na adresu plzen@kna.cz. Hledáme spolehlivého, pracovitého 
a odpovědného člověka na zaučení a zástup v obchodě zejména v období do-

informuje
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volených. Děkujeme za zájem. Majka Lachmanová, vedoucí obchodu.

Knižní novinky
Rabbi Ježíš
Už se Vám tato kniha dostala do rukou? Vydaly ji Paulínky a ilustrovala rodač-
ka z Plzně, Františka Loubat. Kniha Rabbi Ježíš je vyprávěna z pohledu Šimona 
Petra a poutavým, až strhujícím způsobem vtahuje čtenáře od útlého věku do 
života, působení a přátelství s Ježíšem. Působivé ilustrace umocňují atmosféru 
knihy. Dětem je možné dávkovat, dospělý neodloží, dokud nedočte.

Deset kroků k radosti
Byli jsme povoláni k životu a součástí jeho dobré kvality je také pocit radosti 
a štěstí. Absolutně šťastný ovšem není nikdo na světě. Máme-li žít o něco šťast-
něji, musíme pro to něco udělat, vrátit se ke staletími ověřené životní praxi a k 
moudrosti otců. Průvodcem na cestě k radosti může být i desatero kroků, který-
mi autor Max Kašparů odkrývá tajemství šťastného života. 

V obchodě najdete i novinky z vlastní dílny sester trapistek Kláštera Naší Paní. 
Mezi vyhledávané patří zejména kvalitní a výborné čokolády a různé druhy 
chutných sušenek. Nově máme naskladněnu také zrnkovou kávu a produkty 
z Nového Dvora jsme rozšířili o vitamíny, med a bio müsli. Je z čeho vybírat, 
dárky knižní i chutné. 
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Napsali jste námNapsali jste nám
Byla jsem u toho.
Květen v roce 1945 byl opravdu krásný a slunečný. Rozkvetlá byla i celá Plzeň. 
I já, jako devítiletá holka, jsme právě v  tyto květnové dny vyfocená s velikou 
kyticí šeříku. Pátého května 1945 bylo všude rušno. Lidé pobíhali, pořád si něco 
šeptali a já jsem měla chuť se také někam podívat. Maminka to nedovolila. Utéci 
se mi podařilo až druhý den. Pršelo, ale to mi vůbec nevadilo. Slyšela jsem z naši 
Veleslavínky obrovský hluk, a tak jsem proběhla zadním vchodem radnice. Byla 
jsem na náměstí Republiky. Tam už bylo veselo. Lidé se objímali a mávali na 
přijíždějící Američany. Bylo tam plno hezkých děvčat v  krojích. Prostě tehdy 
jsem to vnímala jako něco, na co určitě celý život nezapomenu. A najednou 
střelba z vysokých domů naproti kostelu. Lidé prchali, a já si uvědomila, že se 
musím někam schovat. Asi tak po hodině jsem opatrně vyšla ze Solní ulice do 
Dominikánské. V dálce jsem uviděla maminku se sestrou a bratrem. Maminka 
byla uplakaná, protože o mě měla strach. Co pohlavků jsem dostala, si jistě do-
vedete představit. Když po sedmdesáti pěti letech vzpomínám, tak už je jiná 
doba. Právě teď řešíme pandemii, která zachvátila celý svět. Máme strach, co 
bude dál. Lidé jsou ale báječní, držíme pohromadě a pomáháme si. Společně 
s  básníkem si říkám, že nic není tak nakažlivé jako nadšení. Dovede pohnout 
kameny i překonat zlo.

Ludmila Ševčíková

Do tohoto zpravodaje přispěli svými fotografiemi: Jana Lazarová, Soňa Pikrto-
vá, Jiří Strašek, archiv KPPP Plzeň, archiv Biskupství plzeňského.
Vážení čtenáři, vítáme také vaše obrazové a textové příspěvky, které můžete po-
sílat na adresu zpravodaj@bip.cz nebo poštou (nám. Republiky 35, Plzeň, 301 00).
Web plzeňské diecéze: www.bip.cz.
Na Vaše příspěvky se těší Jana Lazarová, redaktorka.



PILS 
ALIVE 
2020

19. září

DCM
Diecézní centrum mládeže

P L Z E Ň

CHVÁLOVÁ KAPELA CHEB 13:00                   NEZMAŘI 14:00                   ELIAS  15:00     

CHVÁLOVÁ KAPELA PLZEŇ  16:00         DUO PACHNEROVI 17:00        JENTET 18:00     
 

od 13h



Z diáře biskupa Tomáše
4. 6.  10:00 Praha, Školská komise ČBK
6. 6. 14:00 Horšovský Týn, mše sv. a žehnání kaple Panny 
  Marie Ustavičné Pomoci
7. 6.  10:00 Karlovy Vary – Stará Role, mše sv. s biřmováním 
  a křtem dospělých
11. 6. 18:00   Plzeň, kostel Nanebevzetí Panny Marie, Slavnost 
  Těla a Krve Páně, mše sv. a průvod v ambitech
12. 6.  Jesenice, Kralovice, Lubenec – kanonická vizitace 
15. 6. 14:00 Praha, Komise pro katolickou výchovu ČBK
16. 6.  Jesenice, Kralovice, Lubenec – kanonická vizitace
21. 6.  Jesenice, Kralovice, Lubenec – mše sv. 
  na zakončení vizitace, s biřmováním a křtem
22. 6.  10:00 Praha, Rada ČBK pro ekumenismus  
24. 6.  19:00 Plzeň, kostel Panny Marie Růžencové, studentská 
  mše „Te Deum“
25. 6. 17:00 Plzeň, Ekonomická rada diecéze 
26. 6. 16:00 Tachov, mše sv. na poděkování 60 let kněžství 
  P. Holešovského
28. 6. 9:00 Plzeň-Bory, kostel sv. Jana Nepomuckého, mše sv. 
14:00  Plzeň, cyklopouť od katedrály do Starého 
  Plzence
29. 6.  16:00 Sokolov, mše sv. na poděkování 35 let kněžství 
  Mons. Žáka
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